

HERNANI



Con un aurreku y una flor los presos fueron recordados en el Dantzari Festa.

ZARAUTZ

Erradioaktibitatearen eta isilpeko baimenen aurka

■ Telefono mugikorren antenarik ez jartzea nahi dute herritarrek,

Gari BERASALUZE

Telefono mugikorren antenak direla eta hainbat ika-mika izan dituzte azkenaldian herriko auzo elkartek eta Udalak. Arazo horrek, Vista Alegreko auzo elkartearren esanean, iazko otsailean izan zuen hasiera: «Garai hartan telefono mugikorrentzako antena bat jarri nahi zuen Airtelk Sarakatuan, Vista Alegren. Eraikin honetako auzokideek, ordea, antena biziagunen osasunaren kalterako izan zitekeelak jakin ondoren, auzo elkarteari gertaera berri eman zioten. Honek, ikerketa gehiago eginda, antenak benetan arazoak sortu zitzakeela ikusi zuen».

Behin horretaz ohartuta, Vista Alegreko auzo elkartear Udalera jo zuen obrak geldi zitenean eskatu eta, zenbait bileraren ondoren, obrak gelditzera lortu zuten uda amaitu ondoren.

Kontua, ordea, ez zen horrela bukatu. Izan ere, handik bi hilabetera Airtelk ezkutuan antena berri bat jarteko ahalegina egin zuen Sarakatuburua 300 metroa, Santa Barbara inguruan. Bertako biztanle bat, ordea, horretaz ohartu eta auzo elkarteari eman zion ahaleginaren berri. Vista Alegreko auzo elkartear Udalera jo zuen berriro azalpen eske.

Zonaldearen izendapena

Bitartean, une horretan bilduta zegoen Hirigintza Batzordeari, zonalde industrialak bezala, antenatzako zonalde bat izenda dezan eskatu genion, herrikiz urrun legekoen zonalde bat, noski. Erantzuna datorren astelihenean emango digu Udalak. Badakigu egungo araudiak helduko diotela. Egungo araudiak, ordea, antena horiek zilegitatzen ditu, darian erradioaktibitate kopurua osasunarentzat kaltegarria den arren.

Honen guztiauren aurrean Izadik, Eguzkik eta Greenpeacek ez dutela ardura handirik agertu ere adierazi du komisioak: «Izadi agertu da bileraren batera, baina Eguzki eta Greenpeace ezta hori ere. Hau ere argi esan behar dela iruditzen zaigu».

Baimenik ez
Auzo elkartearren esanean, «Udalaren ezer ez zekitzela erantzun zituzten. Ez zela obra baimenik eskatu eta ez zela inolako transmitirik egin, alegría. Gu, orduan, Airtelk jarririk ginen harremantean eta Airtelk baimena bazuela esan zigun. Ez baimen zehatz bat, baina bat Udalaketeko pertsona batek emandako baimen implizitua. Udaleko langile horrek Airtelkoelek antena non kokatu esan zien, lasai egoteko adieraztearekin batera, behin antena jarri ondoren etorriko zirela eta paperak eta abar».

Udalak honen guztiauren berri izan ondoren dekretu bat aterra zuen eta berriro obrak gelditu zi-

La lluvia dejó las carencias al aire

■ Los acontecimientos culturales del fin de semana echaron de menos un escenario adecuado. ■ El Teatro Aitor, alternativa aún al alcance.

El Encuentro de Coros del Circuito se salvó de la lluvia por los pelos, pero la jornada dominical del Dantzari Festa no tuvo la misma suerte. Las actividades previstas al aire libre, como la actuación de los grupos representativos de todos los herrialdes de Euskal Herria o la comida popular que les reunió, tuvieron que buscar escenarios alternativos, con la consiguiente merma de vistosidad, ambiente y espectadores. Eso puso en evidencia una carencia fundamental: la falta de escenarios adecuados.

Jose Mari MARTINEZ

A pesar de la climatología adversa, con fuertes lluvias desde el anochecer del pasado sábado, el balance de los dos acontecimientos culturales del fin de semana es muy positivo, tal como lo han expresado sus propios organizadores. Sin embargo, tanto uno como otro echaron de menos un escenario adecuado que posibilitase mayor transcendencia tanto a la reunión coral como a la de los dantzaris.

La novena edición de los Encuentros Musicales del Circuito reunió a los cuatro agrupaciones participantes y a los txistularis de la zona en un concierto en la

parroquia de San Juan Bautista. Es uno de los pocos escenarios capaces de albergar un acto de este tipo, pero con unos problemas de acústica evidentes en algunas áreas del recinto religioso.

El Dantzari Festa recurrió al frontón del Polideportivo, que por precaución tenían reservado y cuyo alquiler debían abonar lo utilizasen o no. En este caso el problema fue la menor asistencia de espectadores.

Alternativa clara

Estas situaciones, nada novedosas por otra parte, ponen de

actualidad la falta de un escenario apropiado para manifestaciones culturales (teatro, conciertos, cine, etc). La sala de Biteri, con su reducido escenario y escasa capacidad, nunca dará respuesta a las necesidades.

Sin embargo, a pocos metros, todavía está en pie el teatro Aitor. Tan próximo que se podrá conectar por un pasadizo con Biteri. Inaugurado el 16 de enero de 1964, tiene un gran escenario y un aforo de 978 espectadores. Cerró sus puertas el 31 de octubre del 85.

Sus propietarios, la familia Querejeta, todavía no han dado otro destino a la instalación y se muestran receptivos a dialogar con el Ayuntamiento sobre su futuro. «Por razones sentimentales nos gustaría que mantuviésemos el uso para el que fue construido. Nunca hemos llegado a hablar del precio con los sucesivos gobiernos municipales, pero podríamos llegar a algún tipo de acuerdo». Con un trío de patrimonio, por ejemplo, señalaba ayer mismo su portavoz.

DONOSTIA

Lanordu murrizketaz Amara-Berrin Lanordu murrizketen inguruaren aritu dira gaur LAB, ELA eta ESKUCIUSKO ordezkariek 8tan ilunbe elkartean, Amara Berri elkarteark antolatuta.

IASARTZORIA

Nikaraguako kontuak Jalgín Nikaraguako Somotoñ izandako esperimentziak kontatuko dituzte bertan izandakoak gaur 9.30ean Jalgín.

AZPEITIA

Uztariaren bilera. Gaur Uztaria Kultur Koordinadaren talde eragilea osatzeko bilera irekia egino da 9etan AEKren egoitzan Sanjuandegiko Urbitarte auzoan. Lagun Onak taldearen irteera Asteburu honetarako Pirinioetara antolatu du irteera Lagun Onak MBK.

Irteera larunbatean goizeko 8etan izango da plazatik.

HERNANI

Manifestazioa gaur

Gau iluntzeko 8etan Gudarien Enpartzatik aterata manifestazioa egindo da ekainaren 17ko gertaera direla eta egindo den epaieta salatzeko. Audiovisual en Biteri. José Ramón Aguirre proyectará hoy a las siete en Biteri el audiovisual «Itasoari begira». Se trata de un diaporama en torno a la vida e inquietudes de los arrantzales.

Mus en Santa Bárbara

La sociedad Santa Bárbara disputa hasta mañana diversos partidos de su campeonato social de mus por parejas.

AZKOITIA

Antzerki Topaketak Baztartxon Gaur Azkoitia, Zestoa eta Azpeitiko

gaztetxoan antzezlanak ikusi ahal izango dira Baztartxon, arratsaldeko 3etik aurrera.

Umoreari buruzko zikloa

Maízaderoen umoreari buruzko zikloa antolatu da, eta gaur 10etan Oihulari Clownek Virginia Imazek hitzaldia emango du generoa eta umorea gaitzat hartuta. Ondoren, «Antonia's line» pelikula eskainiko da.

ZUMAI

Zumaia Bizirik-en zozketa

Zumaia Bizirik taldeak Santelmoñan zozketa zuen marinel otarrari 1233 zenbakia egokitza zao. Ordezkoa, 1229 da. Zenbakaren jabeak hamabost eguneko epea du jasoteko eta ondorengo telefonoetara dei dezake: 86 25 19 (Gontza) eta 86 26 81 (Josu). Talde honiek eskerrak eman nahi dizkie herritarrei euren laguntzagatik.



Udaletxe aurrean biltzen dira astelihenetan herritarrok.